
Informačné stretnutie s občanmi ohl'adom odpadov a triedenia odpadov

13.4.2023

Malá sála CVČ

Účasť 14 ľudí:

5 občanov

2 zastupítelkv úradu: p. Adámková, p. Orgoňová, referentka komisie životného prostredia OH

poslakyňa Zdenka Meňhartová

poslanec Pavol Danihel

kontrolór obce

4 členovia komisie životného prostredia a odpadového hospodárstva:

Igor Meňhart, predseda komisie

Zuzana Trstenská

Radoslav Jánoš

Peter Um

Neprítomní členovia komisie:

Lenka Balážová

Peter Polák

*Hoci bol pán Peter Polák poverený organizovaním stretnutia s občanmi, nepodarilo sa mu to

a nakoniec sa ani nezúčastnil.

PROGRAM 

(diskusia nasledovala po každom bode)

1. Predseda komisie životného prostredia a odpadového hospodárstva otvoril stretnutie a privítal

všetkých zúčastnených.

2. Informovanie občanov o výhodách separovania a jeho súvise so znižovaním objemu komunálneho

odpadu. Igor Meňhart odprezentoval informačný leták, v ktorom bol detailne opísaný spôsob

nakladania s komunálnym odpadom po jeho zbere, vysvetlil, z akých položiek sa skladá cena za vývoz

odpadov z domácností. Predstavil tabuľku, ktorá poukazovala na vývoj cien za komunálny odpad

a súvis miery vytriedenia s cenou za uloženie komunálneho odpadu a objemného odpadu na skládku

odpadov.

3. Informovanie o prečipovaní nádob, ktoré sa udeje, lebo FCC mení dodávateľa digitálnych služieb

potrebných pre uchovávanie a zber dát zo smetných nádob. Presný termín sa zatial' nevie, ale hneď

ako bude stanovený, komisia životného prostredia a odpadového hospodárstva v súčinnosti

s obecným úradom budú informovať občanov.



4. Informácie o zbernom dvore, vysvetlenie, prečo komunálny odpad na zberný dvor nepatrí.

Je potrebné aktualizovať Prevádzkový poriadok zberného dvora, tak aby zodpovedal realite a VZN

o nakladaní s odpadmi, ktoré je potrebné prepracovať.

Občania sa pýtajú, čo majú robiť v prípade, že majú viac komunálneho odpadu, ako sa im zmestí do

nádoby, no nemôžu čakať ďalšie dva týždne. Navrhovaným riešením je zakúpenie vriec (pevných

a špeciálne označených) o objeme 120 l, za ktoré si občania zaplatia cenu ako za 1 plnú smetnú

nádobu s objemom 120 l. Táto cena sa vypočíta a pridá sa do cenníka služieb obce.

Občania navrhli, aby sa štiepka z drevín na zbernom dvore ponúkala občanom zadarmo na

mulčovanie v záhradách. Ušetrili by sme na odvoze a ponúkli by sme službu občanom. Pán L9m

spomenul, že rybársky spolok takúto službu ponúka tiež.

5. Nové informácie o novinkách pri triedení BRKO (biologicky rozložitel'ného kuchynského odpsadu),

informovanie občanov o doterajších výsledkoch po zmene firmy. Všetci vyjadrili spokojnosť.

6.lnformovanie občanov o tom, čo je Envi-pak (organizácia zodpovednosti výrobcov) a detailné

objasnenie toho, čo majú na starosť (zabezpečovanie zberných nádob na zber separovaného odpadu:

plasty, papier, sklo). Oni majú podpísanú zmluvu zo zbernou spoločnosťou FCC, ktorá potom tento

zber realizuje.

7. Zopakovanie zásad triedenia a informácie o tom, ako môžeme zmenšiť produkciu odpadu.

8. Čierne skládky - spôsoby riešenia. Podl'a platného VZN môže obec udel'ovať pokuty. Pán Um opäť

otvoril otázku priestupkovej komisie, ktorá by mohla starostovi pomôcť pri riešení tohto problému.

Pán kontrolór Sloboda poznamenal, že poslanci majú vyzvať starostu na dodržiavanie tohto VZN

a dožadovať sa sankcionovania za čierne skládky. Pani Lisá sa spýtala na foto pasce. Všetci zúčastnení

sa v diskusii zhodli, že pasce je potrebné osadiť a fotografický materiál posielať na cloud, aby

nezahlcoval štatutárovi mobilný telefón. Jedine s fotografickým dôkazom bude možné vypátrať

vinníkov, pokutovať ich a riešiť tento problém systematicky.

Nebola zistená žiadna korelácia medzi čipovaním nádob a vznikom čiernych skládok. Väčšina odpadu

na skládkach je stavebný odpad a odpad, ktorý bolo do vel'kej miery možno vyseparovať. Vplyvom

počasia sa však tieto vytrieditel'né zložky často znehodnotia a viac ich nie je možné recyklovať.

9. Otázka košov na cintoríne. Je potrebné rozmiestniť koše k jednotlivým východom. Otáka košov na

psie výkaly: strategicky rozmiestniť smetné koše LEN na psie výkaly, aby sa nehromadili na chodníku

na hrádzi.

10. Predseda uzavrel stretnutie, poďakoval zúčastneným za účasť a plodnú diskusiu.

Komisia sa zhodla, že takéto stretnutia sLI potrebné a je potrebné ich organizovať pravidelne. Osveta

a informovanie občanov nám pomáha udržiavať vysokú mieru vy triede nosti aj cenu za odpady.


